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Referat Skolebestyrelsesmøde 
 
Herlev Byskole 

 
 

 

Dato  Skrevet af 
  
 

Mandag d. 15.8. 2022 

Afd. Eng mødelokale 

Deltagere, Skolebestyrelse. 
Stephanie Rindon  Krag Wejrup,  Gezine Tesfaldet, Rasmus Kreilgaard, Morten N Nielsen, Christi-
na H Luthi, Janus M Egenby,  Trine Due-Boje Steengaard  
 
Kommunalbestyrelsens repræsentant:  Deltog ikke - Bettina Skovby 
 
Skolens ledelse: Dorthe Alvang og Helle Seliger 
 
Medarbejderrepræsentanter: Asbjørn Reffstrup og Dorthe Holst 
 
Elevrådsrepræsentanter:  
 
Mødeleder:  
Referent: Helle Seliger 
 
 
 
 

Punkt Uddybende kom-
mentar 

Referat 

Konstituering 
af skolebesty-
relse for skole-
året 
2022/2023 

Formand 
Næstformand 
Repræsentanter til sko-
lerådet 
 

Formand- Christina Luthi 
Næstformand- Morten Nørgaard Nielsen 
Skolerådet- Morten N Nielsen, Rasmus Kreilgaard 
Suppleanter: Stephanie Rindon, Janus M Egenby. 

Valg af ordsty-
rer 

 Asbjørn Reffstrup 

Forældrene og 
skolen 

 

Formanden og næst-
formanden skitserer 
rammer og indhold for 
skolebestyrelsens ar-
bejde i 2022/2023 
 
 
 

Formand-næstformands opgaverne skitseret. 
Skolebestyrelsen arbejder med principper. 
Ledelsen udmønter principperne. 
Forslag om, at bestyrelsen udarbejder ide katalog, såle-
des, at bestyrelsen kan prioritere opgaverne. 
Forrige bestyrelse udvalgte fokusområder. 
Forslag om, at de første møder i bestyrelsen fokuserer på 
bestyrelsens kerneopgaver. 
Ved høringsoplæg får formanden mandat til at udarbejde 
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høringssvar. 
Forslag om at udarbejde årshjul for bestyrelsens arbejde. 
Ovennævnte blev besluttet. 
 
 

Orientering fra 
ledelse 

Skolestart 
Sammen om skolen 
Ombygninger og Istand-
sættelser 
Trafik 
Økonomi 
 
 

God start på skoleåret, mange positive tilbagemeldinger. 
Glade elever og medarbejdere. 
Sommeren på HBS har været velfungerende. 
8 nye lærere ansat 
HBS er eftertragtet, mange nye elever. 
Mangfoldighed ved nyankomne elever- DSA undervisnin-
gen organiseres derefter. 
Skoledistriktet ekspanderer. Mange tilflyttere til denne 
del af byen. 
 
 
Byggeri: 
Byggestop præger hverdagen, og skolen mangler fagloka-
lerne. Alle kvadratmeter på skolen udnyttes. 
Der er etableret nye klasselokaler til almen- og læseklas-
ser. 
Skolen har investeret i nye møbler og smartboard. 
Vandskade i kælderen udfordrer ligeledes kapaciteten 
Nyt rengøringsselskab- de har svært ved at håndterer 
opgaverne. 
 
Dygtige medarbejdere der løser opgaverne sammen. 
Tæt samarbejde med matrikel Elverhøjen og matrikel 
eng. 
Den fysiske belastning slider på matrikel Elverhøjen, så 
når Eng er fædigbygget, skal Elverhøjen istandsættes. 
Gerne så Matrikel Elverhøjens lokaler bliver fleksible med 
målgruppen i fokus. 
 
Sammen om skolen:  
Tæt dialog med mange interessenter- Herlev model. 
Snitfladerne mellem bestyrelser, skoleråd og ”sammen 
om skolen” skal afklares. 
 
Trafik:  
Begge matrikler er udfordret, af henholdsvis forældre-
kørsel, lastbiler til byggerierne m.m. 
Tidligere skolebestyrelse har ikke fået megen respons på 
henvendelserne til Center for Teknik og miljø. 
På Eng- Ønskes lastbil forbudt- skiltning i afgrænset tids-
rum.m.m. 
Elv- Ønskes opfriskning af skiltningen samt etablering af 
fodgængerovergang. 
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Bestyrelsen er i dialog med kommunen. Spørgsmålet er, 
om samarbejdsstrategien skal ændres, til fordel for en 
mere udadrettet strategi, hvor Herlev Bladet bliver ind-
draget i strategien. 
 Beslutning: Bestyrelsen tager kontakt til Herlev Bladet, 
hvis der ikke kommer konstruktive initiativer fra centeret 
senest torsdag den 18.august 22. 
 
 
 
Ideer; 
Kan vi inddrage eleverne i processen? 
Udarbejde ” Pas på mig materiale” ??? 
Kan vi inddrage flere forældre, ”Forældrepatrulje”??? 
Punkt på dagsorden på kommende forældremøder. 
 
Koordineringsopgave af de forskellige tiltag – 
 Janus vil gerne udarbejde et skriv med det mål at etable-
re en gruppe forældre, der kan understøtte arbejdet og 
evt. koordinere en forældrepatrulje. 
 
Økonomi: 
Specialområdet i kommunen har stort merforbrug på 12 
millioner kroner, som skal finansieres. HBS skal identifice-
re, om vi kan finde midler til at understøtte området i 
indeværende skoleår. Fremadrettet, vil der blive tilført 
flere midlet til specialområdet. 
Varslet lille rammebesparelse i budget 2023. 
 
Skolen har gennem flere år sparet op til indretning af 
fagfløjen på Eng. Opbakning fra bestyrelse mht. at bruge 
de opsparede midler på Herlev Byskole efter hensigten. 
 
 
 
 
 
 

Orientering fra 
Skoleråd:  
 

Datoer for Skoleråds-
møder 

25.8.22 næste møde. 

Orientering fra 
elevrådet 

Ledelsen orienterer om 
organisering af elevråd i 
skoleåret 2022/23 

5 elevråd på skolen 
Indskoling- mellemtrin på begge matrikler, samt et elev-
råd i udskolingen. 
 

Orientering fra 
formand 

Årsberetning 
Skolebestyrelsesseminar 
Nyhedsbreve 

4. & 5. september 2022(Ikke internat) 
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Billeder 
 

Punktet- nyhedsbreve og billeder udsættes 

Orientering fra 
Medarbejdere 
 
 

 God opstart. 
Nye kolleger også glade for skolestarten. 
Alle nyansatte er læreruddannede. 
 

Møder i skb  15/8, 20/9, (4/11, 5/11) 
8/12, 9/1  ,7/2 ,8/3, 
11/5, 13/6….. 

Opdateret møderække 

Skolernes fe-
rieplan 

 Punktet udsættes til næste skolebestyrelsesmøde. 

Evt.  + lukket 
punkt 

 Gerne rundvisning på de to matrikler på de kommende 
bestyrelsesmøder 
 
 

 

 
 
 
 


